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Agenda Verslag 

Opening 
21.15 - 22.15 uur 
 

De voorzitter opent de informatieronde om 21.15 uur. Op 10 juli heeft de 
raad kaders vastgesteld voor de ontwikkeling van het sociaal domein. Op 
basis daarvan is het college verder gegaan met de voorbereiding van de 
transitie van het sociaal domein per 1 januari 2015. Het college heeft de 
sociaal-maatschappelijke structuur vastgesteld en besloten in 2014 te 
gaan werken met een sociaal team. B&W stellen de raad voor mee te 
gaan in 1. de ontwikkeling van een bovenregionaal SAVEteam voor de uit-
voering van jeugdbescherming en jeugdreclassering, en 2. de aanpak van 
huiselijk geweld en kindermishandeling door een regionaal Algemeen 
Meldpunt Huiselijk geweld en Kindermishandeling. Omdat er extra capaci-
teit nodig is om een goede voorbereiding van de nieuwe taken binnen het 
sociaal domein te kunnen waarborgen is voor 2014 een incidenteel budget 
nodig van € 309.262,00. Het college stelt de raad voor dit bedrag beschik-
baar te stellen. 
 

Sociaal domein 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wethouder Rolle zegt dat het in dit voorstel gaat om een minimumformu-
lering. In de motie staat een streven om de verhouding te veranderen. In 
de praktijk moet nog blijken of dat mogelijk is. De raad en het college kun-
nen daar werkenderweg een beeld van krijgen. Het gaat erom dat er blij-
vend wordt voorzien in goede zorg voor kinderen.  
 
Het gevraagde bedrag van € 309.000,00 geldt voor 101 uur per week tot 
het eind van 2014.  
 
In hoofdstuk 4.3 van de Peilnota staat risicoafdekking beleidskeuzepunten.  
Er worden afspraken gemaakt met de regiopartners om tot een zo goed 
mogelijke risicoafdekking te komen. Dat betreft alleen 2015. In dat jaar 
wordt bepaald of de partijen met deze risicoafdekking op de goede weg 
zijn. Op basis daarvan zijn college-afspraken gemaakt. Op 6 februari 2014 
zijn de afspraken vastgesteld met de regiopartners.  
 
De prikkel in de kostenreductie voor zorginstellingen ligt in het geld. Zij 
krijgen minder geld. Zij moeten zich voorbereiden op een andere manier 
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van zorgverlening met een kwaliteit die de gemeente wenst. Zij moeten 
specialistische zorg uit de instellingen naar de wijk gaan brengen.  
Professionals leveren de zorg nu veelal in de instelling. Die professionals 
moeten de zorg ook elders gaan leveren, in de wijken.  
 
Het is wel lastig om andere professionals in te huren. Die zijn er niet veel. 
De veranderingen moeten geleidelijk worden gerealiseerd. Er moet voor 
worden gezorgd dat de zorg die geleverd moet worden ook geleverd kan 
worden. Op dit moment zijn de kosten van de instellingen hoger dan de 
budgetten die de gemeente ter beschikking heeft. Het is voor de instellin-
gen van belang dat partijen er samen uit komen.  
 
Op dit moment worden geen langetermijncontracten afgesloten.  
 
De heer Leegwater geeft aan dat met het aanschrijven van cliënten nog 
geen rekening is gehouden in de peilnota. Het wetsontwerp geeft daarover 
nog geen uitsluitsel. Het ziet er wel naar uit dat de aanschrijftermijn wordt 
vastgesteld en de gemeente zal daarmee dan ook aan de slag moeten. 
Dat geldt ook voor het voortzetten van langdurige indicatiebesluiten en  
-trajecten. Dat komt terug in de peilnota van oktober en hopelijk in de peil-
nota van juni 2014.  
 
Wethouder Rolle geeft aan dat de ontwikkelingen bij de GGD al in de rich-
ting gaan van een elektronisch dossier. Het digitaliseren gaat snel. Daar 
wordt ervaring opgedaan met digitalisering waarbij meerdere zorgverle-
ners en behandelaars toegang hebben tot de dossiers. De voordelen zijn 
bekend. Een nadeel is dat er iets fout kan gaan op privacygebied. Binnen 
het systeem ‘Mens centraal’ worden de nadelen zoveel mogelijk onder-
vangen.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat de verwijsindex landelijk nog geen groot succes 
is. Het gaat wel steeds beter in de regio Eemland. Als er een match is, 
geeft dat wel een meerwaarde. Binnen het systeem worden gelijk afspra-
ken gemaakt. Het systeem krijgt ook een link met ‘Mens centraal’.  
 
De heer Leegwater zegt dat de pilot nog loopt. De voorbereidingen van 
het CJG en Larikslaan2 lopen nog. Het is de verwachting dat vanaf mei 
2014 het systeem gevuld kan worden.  
 
Wethouder Rolle zegt dat de gemeente zelf kan besluiten een sociale 
werkplaats overeind te houden. Het kan, maar het hoeft niet.  
 
In de reguliere controle-instrumenten binnen de Jeugdzorg verandert niet 
veel. De aansturing daarvan zal niet veranderen.  
Volgens spreker komt de daadwerkelijke controlefunctie bij de gemeente 
te liggen. De gemeente zal een strategie ontwikkelen en zal ook controle-
ren of het werkt.  
 
De heer Leegwater zegt dat de wet bepaalt dat de gemeenteraad in de 
verordening kwaliteitseisen neerlegt. Daarmee kan de raad controleren of 
zaken worden opgepakt zoals de raad dat heeft bepaald.  
 
Mevrouw Jansen vult aan dat de werkzaamheden uitgevoerd moeten 
worden door gecertificeerde instellingen. Dat wordt ook gecontroleerd.  
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Wethouder Rolle zegt dat de backoffice-activiteiten naar Amersfoort gaan. 
De zorginhoudelijke taak wordt niet door Amersfoort uitgevoerd. De af-
spraak wordt gemaakt voor 2015. Zodra er een voorstel ligt, komt dat naar 
de raad.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat met de provincie al langer wordt samengewerkt 
om te anticiperen op 2015. Om de sociale teams in te richten, moeten nu 
al afspraken worden gemaakt. Voorbereidend op de overdracht in 2015 
zijn al afspraken gemaakt.  
 
Wethouder Rolle vult aan dat de verantwoordelijkheid voor de jeugdzorg 
in 2014 nog volledig bij provincie en rijk ligt.  
 
Het uitbesteden van de uitvoering en backoffice gaat naar Amersfoort. Hoe 
het inkoopbeleid wordt vormgegeven, is aan de gemeente Leusden. Als 
dat beleid is bepaald, moet dat worden ingekocht en dat wordt uitbesteed 
aan Amersfoort.  
 
Spreker geeft aan dat multiproblem-gezinnen geen puur hypothetische 
aangelegenheid zijn. Op dit moment is wel bekend wat er in Leusden 
speelt. Hoeveel gezinnen en kinderen te maken hebben met dwangjeugd-
zorg is niet te zeggen.  
 
Er hebben nog geen gesprekken plaatsgevonden met zorgverzekeraars. 
Binnen de regio heeft alleen Amersfoort die gesprekken gevoerd. Op pro-
vinciaal niveau hebben die gesprekken wel plaatsgevonden.  
 
Mevrouw Jansen vult aan dat op regionaal niveau gesprekken worden ge-
voerd met zorgverzekeraars. Daar zit wel vooruitgang in maar die ge-
sprekken gaan niet zo voortvarend als met de provincie.  
 
Wethouder Rolle meent dat partijen er gezamenlijk uit moeten komen. Bij 
de AWBZ-decentralisatie is de gemeente geconfronteerd met nieuw beleid 
op gebied van persoonlijke verzorging. Over het functioneren van de wijk-
verpleegkundige gekoppeld aan een wijkteam moeten afspraken gemaakt 
worden met verzekeraars. Hij houdt nog geen rekening met de mogelijk-
heid dat partijen er niet onderling uitkomen.  
 
Mevrouw Jansen zegt dat bij het nieuwe werken zoveel mogelijk wordt ge-
tracht te voorkomen dat een kind in een pleeggezin wordt geplaatst.  
Er is wel inzicht in hoeveel pleeggezinnen er zijn in Leusden. Op dit mo-
ment heeft zij die gegevens niet paraat.  
 
Wethouder Rolle vult aan dat hij een programma heeft gezien waarin 
wordt getracht uithuisplaatsing zoveel mogelijk binnen de eigen familie op 
te lossen. Het kind dat niet volledig thuis kan blijven, wordt dan bij groot-
ouders of andere familie ondergebracht zodat er niet naar dure pleegzorg 
verwezen hoeft te worden. Dat zijn oplossingen waar in het kader van de 
decentralisatie naar gezocht zal worden.  
 
Op het gebied van pleegzorg is geen pilot bekend. Bij het functioneren van 
sociale teams draaien heel nuttige pilots. Daar waar eerder naar een be-
paald instrument werd gegrepen, wordt nu gekeken of dat anders opgelost 
kan worden, met eenzelfde of soms beter effect.  
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In februari 2014 wordt gewerkt aan een evaluatie van de pilot in het Soes-
terkwartier in Amersfoort. Het is een experiment voor de regio Eemland.  
 
De huisartsen hebben hun eigen werk en beleid. Zij gaan verwijzen en de 
gemeente moet gaan betalen. Het betrekken van huisartsen is van groot 
belang. Samen met de gemeente Woudenberg is Leusden een pilot ge-
start om de samenwerking met huisartsen zo goed mogelijk vorm te ge-
ven. Er zijn nog geen concrete resultaten van bekend van die pilot.  
 
Mevrouw Jansen geeft aan dat de samenwerking een lange aanloopperi-
ode kent. De huisartsen zagen de urgentie voor de samenwerking niet. Nu 
wordt dat langzaam beter. Over de pilot wordt binnenkort gerapporteerd.  
De huisartsen uit Achterveld zijn hierbij ook betrokken.  
 
Het voorstel gaat als debatonderwerp naar de raad. 
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 22.00 uur. 
 
 
 
 


